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 Roland Bakker   Greet Seinen 

 

 

Vooraf 

 

Voor u ligt de tweede nieuwsbrief van dit jaar. Het jaar 2024 loopt naar het 

einde en dus een goed moment om nog even terug te blikken. 

 

De rekenkamer heeft dit jaar twee onderzoeken uitgevoerd en een evaluatie 

naar het functioneren van de rekenkamer. Bovendien is één onderzoek nog in 

uitvoering dat begin 2025 zal zijn afgerond. Het is een fijne constatering dat 

er bij veel raadsleden waardering voor de onderzoeken bestaat. Dit geeft ons 

ook voldoening bij het uitvoeren van ons rekenkamerwerk. We hopen daarom 

de raad in het nieuwe jaar van bruikbare onderzoeken te mogen voorzien.  

 

Rest mij nog u namens de rekenkamer Heerenveen fijne feestdagen toe te 

wensen en een voorspoedig en gezond 2025.  

 

Heerenveen, december 2024 

Rom Afman, voorzitter 

  



 
 
  

 

 

 

 

 

 

Onderzoek: De raad en de gemeenschappelijke regeling: een 

tandeloze tijger?    

Doel van het onderzoek was om vanuit het perspectief van de raad inzicht te 

verkrijgen hoe het staat met de grip op gemeenschappelijke regelingen en na 

te gaan of en hoe deze kon worden versterkt, ook gelet op de (extra) 

instrumenten die de nieuwe Wet gemeenschappelijke regelingen biedt.   

 

Uit het onderzoek komen o.a. de volgende conclusies naar voren: 

- Dat er niet of nauwelijks uitvoering wordt gegeven aan de nota 

Samenwerken; 

- Dat de risico’s van gemeenschappelijke regelingen wel zijn benoemd in 

de begroting 2024 maar zonder risicoanalyse naar de oorzaken en 

potentiële effecten daarvan; 

- Uit de nader onderzochte regelingen FUMO en SDF blijkt dat de 

beleidsdoelen van de regeling in lijn zijn met de gemeentelijke doelen. 

Als aanbevelingen voor het college geeft het rapport aan om de nota 

Samenwerken uit te voeren door eigenaarschap te organiseren voor de 

implementatie. De aanbeveling aan de raad is om een bestuurlijk kader vast 

te stellen om de nieuwe mogelijkheden van de Wgr te benutten om daarmee 

de grip op gemeenschappelijke regelingen te vergroten. 

Het rekenkameronderzoek is op 12 september 2024 toegelicht in de 

commissie ROM. 

 

Onderzoek: Beheersing kosten WMO-voorzieningen 

De rekenkamer heeft onderzoek uitgevoerd naar de kosten van WMO-

voorzieningen omdat het betaalbaar houden van deze zorg de komende jaren 

een grote uitdaging is.  

 

Uit het onderzoek komt naar voren dat de gemeente inzicht in het huidige 

gebruik van deze voorzieningen heeft. De gemeente spant zich ook in om 

zicht te krijgen op toekomstig gebruik van WMO-voorzieningen door financiële 

prognoses en benchmarks uit te voeren.  

 

Wat opvalt is dat het vooral een cijfermatige doorrekening betreft en veel 

minder inhoudelijk. Ook valt op dat de gemeente aan de WMO meer geld 

uitgeeft dan vergelijkbare gemeenten. De raad heft besloten om vanaf 2026  

€ 2.3 mln. te bezuinigen binnen de WMO, oplopend naar € 2,7 mln. in 2027.  

 

De rekenkamer doet verschillende aanbevelingen. Zo adviseert de 

rekenkamer om te letten op de haalbaarheid van de voorgestelde 

bezuinigingen en oog te hebben voor de niet financiële risico’s. Ook doet de  

 



 
 
  
 

 

 

 

 

 

rekenkamer de aanbeveling om te monitoren op het bereiken van inhoudelijke 

doelen die met de WMO gemoeid zijn.  

Het rekenkameronderzoek is tijdens een infosessie op 17 oktober 2024 door 

de rekenkamer aan de raad toegelicht. 

 

Lopend onderzoek: Toezicht en handhaving in de openbare ruimte 

De rekenkamer doet momenteel onderzoek naar het onderwerp toezicht en 

handhaving bij het domein openbare orde en veiligheid.  

De onderzoeksvraag luidt: “Welk toezicht- en handhavingsbeleid op het 

domein Openbare orde en Veiligheid (OOV) heeft de gemeente vastgesteld en 

wordt dit beleid doelmatig en doeltreffend uitgevoerd?”.  

De onderzoeksopzet is op 12 september 2024 toegelicht in de commissie 

ROM.  

 

Het streven is om dit onderzoek begin volgend jaar af te ronden. 

 

 

Onderzoek: Zelfevaluatie rekenkamer 

De Verordening gemeentelijke rekenkamer Heerenveen schrijft voor dat om 

de twee jaar het functioneren van de rekenkamer wordt geëvalueerd.  

De onderzoeksopzet voor deze evaluatie is besproken met de Auditcommissie 

en afgelopen periode heeft de rekenkamer deze evaluatie uitgevoerd. Hierbij 

is gesproken met de ambtelijke organisatie, een afvaardiging vanuit het 

college en met de griffie. Ook zijn alle raadsfracties schriftelijk een aantal 

vragen voorgelegd. De resultaten hiervan zijn vertaald in een rapportage die 

op 16 september 2024 is besproken met de Auditcommissie. 

Welke verbeterpunten zijn er naar voren gekomen? 

- Er komt meer ruimte op de agenda van de Auditcommissie voor 

afstemming en dialoog met de rekenkamer. Ook kan er informeel 

overleg plaatsvinden tussen de voorzitter van de Auditcommissie en de 

rekenkamer; 

- De gemeente voldoet aan het normbedrag dat gereserveerd is voor de 

rekenkamer. Voor 2024 bedraagt dit € 74.000. Afgesproken is om de 

kosten voor het secretariaat bij ondersteuning van onderzoeken te 

monitoren zodat er inzicht komt in de feitelijke kosten die deze 

werkzaamheden meebrengen; 

- Nadat het rekenkameronderzoek is uitgevoerd komt er per onderzoek 

een (korte) evaluatie naar het onderzoeksproces en om de 

aanbevelingen die samenhangen met het onderzoek beter te borgen.  

 



 
 
  

 

 

 

 

 

 

Uitvoering van de aanbevelingen blijft in de meeste gevallen een 

verantwoordelijkheid van het college; 

- De rekenkamer gaat werken met een vaste vormgeving/lay-out van 

zijn onderzoeken, experimenteren met infographic en stelt na afloop 

van het onderzoek een persbericht op. 

- Verder bezoekt de rekenkamer in ieder geval tweejaarlijks de fracties 

om onderwerpen voor de groslijst te inventariseren.  

Het rapport “Evaluatie naar het functioneren van de Rekenkamer 

Heerenveen”, van 24 september 2024 is inmiddels ter kennisneming 

aangeboden aan de raad. 

 

 

Bezoek raadsfracties op 14 oktober 2024 

Op 14 oktober 2024 heeft de rekenkamer alle raadsfracties bezocht om 

onderwerpen te inventariseren die zich lenen voor een rekenkameronderzoek. 

De opbrengst van deze avond wordt opgenomen op de groslijst die als basis 

dient voor het tweejaarlijks onderzoeksprogramma. 

 

  

Onderzoeksprogramma 2025-2026 

De rekenkamer heeft het onderzoeksprogramma 2025-2026 opgesteld. Dit 

programma heeft de rekenkamer op 3 december 2024 besproken met de 

Auditcommissie. Het onderzoeksprogramma wordt met de begroting 2025 

aangeboden aan de raad. 

 

 

 

 

contact met de rekenkamer  

email: rekenkamer@heerenveen.nl 

telefoon: 0513 -617700 

Voor meer informatie over de rekenkamer kijk op de website  

https://www.heerenveen.nl/gemeentebestuur/gemeenteraad/rekenkamer 
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